
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 28. juni 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 330
I et indslag i TV2 Nyhederne (18 News) den 21. juni 2024 udtaler Foreningen af Lystbå
dehavne I Danmark, at de danske lystbådehavne reelt ikke har mulighed for at tegne en 
privat forsikring mod stormflod. Baggrunden er, at ingen danske forsikringsselskaber tilby
der en sådan forsikring. Samtidigt oplyses det, at kun ét udenlandsk forsikringsselskab 
tilbyder få, udvalgte havne en forsikring. Dette mod en ekstrem høj forsikringspræmie, 
som de små foreninger, der driver lystbådehavnene, ikke har kapital til. Vil ministeren i 
lyset af disse informationer gøre noget for at bistå de mindre danske havne, herunder 
overveje at følge deres forslag om at tage lystbådehavnene af den såkaldte negativliste i 
Bekendtgørelse om lov om visse naturskader?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Mette Abildgaard 
(KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mette.Abildgaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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